

Title (en)

PROCESS FOR COMBINING TWO SHEETS OF GLASS TO FORM AN INSULATING PANE AND DEVICE FOR IMPLEMENTING IT.

Title (de)

VERFAHREN ZUM VERBINDEN ZWEIER GLASTAFELN ZU EINER ISOLIERGLASSCHEIBE UND VORRICHTUNG ZUM DURCHFÜHREN DES VERFAHRENS.

Title (fr)

PROCEDE POUR L'ASSEMBLAGE DE DEUX PANNEAUX DE VERRE EN UNE PLAQUE DE VERRE ISOLANT ET DISPOSITIF POUR LA REALISATION DE CE PROCEDE.

Publication

EP 0497807 A1 19920812 (DE)

Application

EP 90915446 A 19901025

Priority

DE 3935994 A 19891028

Abstract (en)

[origin: WO9106740A1] The description relates to a process and device for combining two sheets of glass (1, 2) to form an insulating glass pane by injecting a bead (9) of substances in paste form into the space between the two glass sheets. For this purpose a nozzle (3) is used which is taken around the pair of sheets by an automatic handling device which mutually moves the nozzle (3) and the two glass sheets. During this process the nozzle penetrates into the intermediate space in such a way that its aperture (8) faces away from the direction of movement. When, at the end of the injection process, the nozzle (3) approaches the beginning (12) of the bead, it is stopped and directed, especially by being pivoted by a quarter turn about a spindle (14) on the outer edge of the bead (9), in such a way that its aperture (8) points into the intermediate space. The nozzle (3) is then again moved along the edge of the glass sheets to close the remaining gap (13).

Abstract (fr)

Il est décrit un procédé et un dispositif pour l'assemblage de deux panneaux de verre (1, 2) en une plaque de verre isolant par injection d'un boudin (9) en matières pâteuses dans l'interstice entre les deux panneaux de verre. Pour cela est utilisée une buse (3), laquelle est menée autour de la paire de panneaux de verre au moyen d'un dispositif de manipulation automatique, lequel déplace la buse (3) et la paire de panneaux de verre l'une par rapport à l'autre. A cette occasion, la buse plonge dans l'interstice de telle sorte que sa bouche (8) est opposée au sens du déplacement (13). Lorsque, à la fin du processus d'injection, la buse (3) s'approche du début (12) du boudin, elle est arrêtée et orientée, en particulier d'un quart de tour autour d'un axe (14) se trouvant au bord externe du boudin (9), de telle façon que sa bouche (8) est dirigée ensuite vers l'intérieur de la plaque de verre. Ensuite la buse (3) est déplacée le long du bord des panneaux de verre pour refermer l'interstice (13) restant.

IPC 1-7

E06B 3/66

IPC 8 full level

C03C 27/12 (2006.01); **E06B 3/673** (2006.01)

CPC (source: EP)

E06B 3/6733 (2013.01); **E06B 2003/67378** (2013.01); **E06B 2003/67395** (2013.01)

Citation (search report)

See references of WO 9106740A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI SE

DOCDB simple family (publication)

WO 9106740 A1 19910516; DE 3935994 A1 19910502; EP 0497807 A1 19920812

DOCDB simple family (application)

EP 9001901 W 19901025; DE 3935994 A 19891028; EP 90915446 A 19901025